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Studienævnet for Planlægning og Landinspektøruddannelsen 
Det Tekniske Fakultet for IT og Design 
 
Referat fra møde i studienævnet for planlægning og landinspektøruddannelsen onsdag d. 18. 
januar 2023 kl. 12.30 til 15.30 
 
København: Lokale 2.1.025, ACM 15 
Aalborg: Lokale 4.307, Rendsburggade 14 
 
Studienævnsformand Poul Alberg Østergaard deltog i mødet fra Aalborg 
 
Deltagere:  
Medlemmer: Poul Alberg Østergaard (PAØ) (studienævnsformand og programkoordinator SEPM), Iva 
Ridjan Skov (IRS) (Programkoordinator SusCi), Klaas Mielck (KM) (studenterrepræsentant, BEM, 
AAL), Chris Kevin Lukas (CKL) (Næstformand og studenterrepræsentant BEM, AAL), Kristian Olesen 
(KO) (programkoordinator UPM) 
 
Observatører: Martin Lehmann (ML) (programkoordinator CISU), Henrik Riisgaard (HR) 
(programkoordinator EMSS), Ursula Poulsen (UP) (referent og studiesekretær BEM og LAND, KBH), 
Allis Hansen (AH) (referent og studienævnssekretær) 
 
Afbud: 
Medlemmer: Ida Meedom Madsen (IMM) (studenterrepræsentant BEM, KBH), Sanne Vammen Larsen 
(SVL) (programkoordinator BEM bachelor), Michael Tophøj Sørensen (MTS) (programkoordinator 
LAND bachelor og LAND kandidat, AAL), Lise Schrøder (LS) (programkoordinator LAND bachelor 
og LAND kandidat, KBH)  
  
Observatører: Emma Olsen (Studenterstudievejleder, BEM, AAL), Marko Birk Nielsen (MBN) 
(studenterstudievejleder LAND, AAL), Andrea Dolmer Agbanou Johansen (ADGJ) 
(Studenterstudievejleder, BEM, KBH), Alexander Adiyasa (AA) (studenterstudievejleder LAND, KBH) 
 
Forkortelser brugt i referatet: 
BEM = By-, Energi- og Miljøplanlægning 
UPM = Urban Planning and Management 
SEPM = Sustainable Energy Planning and Management 
EMSS = Environmental Management and Sustainability Science 
CISU = Cities and Sustainability 
SusCi = Sustainable Cities 
LAND = Landinspektøruddannelsen 
SPLM = Surveying Planning and Land Management 
SP = Surveying and Planning 
AAL = Aalborg  
KBH = København 
SN = Studienævn 
PLAN = Institut for Planlægning 
BUILD = Institut for Byggeri, By og Miljø 
CAS = Campus Service 
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PEAS = Planning and Environmental Association of Students 
 
1) Godkendelse af dagsorden  
a) Baggrund: Gennemgang af dagsorden  
b) Behandling: Godkendelse 
c) Konklusion: Godkendt. 

2) Opfølgning fra sidste SN-møde (Poul og Allis) 
a) Baggrund: Opfølgning 
b) Behandling: Orientering 
c) Konklusion: 
2.a): Frafaldsoverblik: 
PAØ gennemgik overblikket og hæftede sig især ved frafaldstallene på første studieår, som var følgende 
pr. 09.01.23: 
Bachelor:  
BEM, AAL: Sidste år var frafaldet på 17 studerende (30,4%), (årgang 2021). I år var det 1 studerende 
(4,3%), (årgang 2022).  
BEM, KBH: Sidste år var frafaldet på 2 studerende (4,8%), (årgang 2021). I år var det på 1 studerende 
(3,2%), (årgang 2022).  
LAND, AAL: Sidste år var frafaldet på 4 studerende (11,4%), (årgang 2021). I år var det på 0 
studerende.   
LAND, KBH: Sidste år var frafaldet på 4 studerende (14,3%), (årgang 2021). I år var det på 0 
studerende.   
Kandidat: 
BEM: For årgang 2022 var frafaldet på 1 studerende (1,5%) mod 0 studerende sidste år (årgang 2021). 
SUSCI: For årgang 2022 var frafaldet på 1 studerende (3,4%). Sidste år var frafaldet også på 1 
studerende (3,0%), (årgang 2021). 
SPLM(GEOM), AAL: For årgang 2022 var frafaldet på 0 studerende. Sidste år var frafaldet på 1 
studerende (3,8%), (årgang 2021). 
SPLM(GEOM), KBH: Intet frafald på hverken årgang 2022 eller 2021. 
SP(TECH), AAL: Intet frafald på hverken årgang 2022 eller 2021. 
SP(TECH), KBH: For årgang 2022 var frafaldet på 0 studerende. Sidste år var frafaldet på 1 studerende 
(14,3%), (årgang 2021). 
Der var tilfredshed i SN med, at især frafaldstallet på BEM bachelor i AAL indtil videre så ud til at 
blive betragteligt mindre i år. 
 
2.b): Mail til semesterkoordinatorer, foråret 2023 vedr. gruppedannelse og andre grupper end 
projektgrupper ved opgaver ifm. forelæsninger: 
PAØ orienterede om, at der nu var sendt mail til semesterkoordinatorerne som opfølgning på SN-
møderne d. 28. april 2022 og 31. maj 2022. 
 
2.c): Datoer for dimissioner KBH og AAL, juni 2023: 
PAØ informerede om, at datoerne var fastsat til torsdag d. 29. juni i KBH og fredag d. 30. juni i AAL. 
Dimissionerne ville også være for bachelorstuderende. 
 
2.d) Nyt fra Koordineringsmøde:  
PAØ informerede om punkter fra seneste koordineringsmøde med PLAN studieleder, herunder info om 
indkaldelse til møde om studiestart på kandidatuddannelserne. Det var ydermere blevet diskuteret, hvad 



3 

 

 

de studerende skulle modtage ved dimissionen i stedet for konvolutter. Det kunne f.eks. være en kop 
eller en rose. KO foreslog, at for kandidatdimittender kunne det være et foto fra første dag på studiet. 
PAØ orienterede endvidere om, at SN fra studieleder ville få en timepulje allokeret, som skulle bruges, 
når der var behov for ekstra tildeling af timer til f.eks. projektvejledning. Dertil var SN blevet bedt om 
at diskutere studiestartsprøve hvert år. Både på bachelor og kandidat. Studiestartsprøven kunne bl.a. 
hjælpe til at få de studerende, der ikke skulle være her til at droppe hurtigere ud. Få de studerende bedre 
introduceret til programmet. Og også teste om de studerende overhovedet var der. 
 
2.e): SusCi4 semesterbeskrivelse: 
AH og PAØ orienterede om, at semesterbeskrivelsen var blevet administrativt godkendt således at den 
kunne nå at komme med til et infomøde med de studerende. Der havde ikke været faglige ændringer.  
 
3) Nyt fra formøde (Poul) 
a) Baggrund: Meddelelser fra dagens formøde i AAL 
b) Behandling: Orientering og beslutning 
c) Konklusion 
PAØ informerede om, at UPM2 semesterbeskrivelsen var blevet behandlet på formødet. Se nærmere 
under punkt 6. 
Dertil havde PAØ kort informeret om akustikundersøgelse i Rendsburggade 14. KM var glad for at 
undersøgelsen var blevet lavet. Undersøgelsen ville komme på dagsorden til næste SN-møde. 
HR havde bragt op, at vinduerne var meget beskidte og han spurgte ind til, hvor tit de blev vasket i 
Rendsburggade 6 og 14. PAØ ville følge op hos CAS. 
KO havde informeret om, at han gik på forældreorlov d. 9. maj 2023 og at der således skulle findes en 
semesterkoordinator til UPM1, efteråret 2023 og en modulansvarlig/modulkoordinator til fælleskursus i 
”Theories of Science and Research Designs”, efteråret 2023. 
 
4) Nyt fra studerende  
a) Baggrund: Meddelelser fra studerende, herunder nyt fra næstformand)  
b) Behandling: Orientering 
c) Konklusion: 
KM: Orienterede om, at specialekontrakterne var afleveret. Ellers intet nyt. 
CKL: Intet nyt.  
 
5) Nyt fra uddannelserne (ca. 5 min. pr. studienævnsmedlem) 
a) Baggrund: Meddelelser fra studienævnets uddannelsesrepræsentanter 
b) Behandling: Orientering 
c) Konklusion: 
ML: I gang med eksamener. Alle specialekontrakter var afleveret. Ellers intet nyt. 
HR: EMSS3 semestret var tilbage fra projektorienterede forløb og forløbene havde været en god 
oplevelse. Ellers intet nyt. 
KO: På UPM1 havde der været samarbejde med Rambøll, Aarhus. Rambøll ville besøge UPM i januar, 
hvor de studerende gerne ville lave små præsentationer. I starten af det nye semester ville 
mentorsamtaler blive afholdt. Der havde været afholdt Karriere-VIP møde primo januar. 
Mødedeltagerne var blevet informeret om, at der var en ”bagindgang” til LinkedIn, hvor man kunne se, 
hvad dimittenderne arbejder med. Emilie Stenberdt (PLAN employability medarbejder) havde bedt om 
søgeord til at trække info ud fra LinkedIn databasen. Der var potentiale til at kunne hente en del info om 
arbejdssteder, kompetencer, ansættelsesperiode ved hvert sted. AAU havde denne licens i et år. Det 
kunne bruges som et supplement til diverse dimittendundersøgelser. Ellers intet nyt. 
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IRS: Orienterede om, at 1 studerende på SUSCI1 var stoppet. Dertil havde ikke alle svaret på 
semesterevalueringen og IRS havde rykket for svar. På SUSCI3 virkede alle til at være glade for de 
projektorienterede forløb. Ellers intet nyt. 
PAØ: De fleste havde svaret på SEPM1 semesterevaluering, men der blev arbejdet på at få de sidste 
besvarelser i hus. Ellers intet nyt. 
 
6) Semesterbeskrivelser, foråret 2023 (Poul) 
a) Baggrund: Kvalitetssikring og opstart af forårssemester 
b) Behandling: Godkendelse 
c) Bilag: LAND4, UPM2 
d) Konklusion: 
UPM2: Endelig modulbeskrivelse på “The Socio-Technical Context of Planning” skulle indsættes. 
Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt. 
LAND4: Mindre redaktionelle ændringer. Ellers godkendt. 
 
AH ville melde tilbage til studiesekretærerne. 
 
7) Årsrapport september 2021 til september 2022 fra Censorformandskabet for 
ingeniøruddannelserne (CensorNet) (Poul)  
a) Baggrund: Fælles årsrapport for alle 7 retninger. I PL-SN er følgende uddannelser under følgende 
retning: BEM, SusCi (Bygning)  
b) Behandling: Orientering og drøftelse  
c) Bilag: Årsrapport 2021-2022 
d) Konklusion: 
PAØ gennemgik kort rapporten. Der var ingen specifik info om vore uddannelser. Årsrapporten blev 
taget til efterretning uden yderligere kommentarer. 
 
8) Kursus i ”Matematik og naturvidenskab” (Poul) 
a) Baggrund: BUILD (Geografi) har besluttet at trække sig fra samlæsningskursus i ”Matematik og 
naturvidenskab” på 1. semester BEM fra og med efteråret 2023. Er der bud på nye undervisere i 
naturvidenskabsdelen? Skal der ske en omlægning af kurset? 
b) Behandling: Drøftelse 
c) Bilag: Mail fra afgående modulansvarlig, modulbeskrivelse fra studieordning 
d) Konklusion: 
PAØ orienterede om, at Geografi havde besluttet at udtræde af kurset, så BEM ville nu fremover være 
alene om kurset. Og vi manglede således en underviser til naturvidenskabsdelen. Umiddelbart havde SN 
ikke forslag til undervisere, men man var velkommen til at kontakte PAØ i den nærmeste fremtid, hvis 
man havde forslag til underviser/e. Ellers ville PAØ kontakte institutledelsen herom. Dertil ville PAØ 
også spørge Maj-Britt om, hvem der underviste på Bæredygtigt Design.  
 
9) Evt. 
KO nævnte, at PEAS (AAL) studietur igen i år var i alle AAL skemaerne, men at det gjorde 
skemaplanlægningen vanskelig. KO foreslog, at studieturen fremover i stedet skulle planlægges til at 
foregå enten meget tidligt på semestret (primo februar) eller sent på semestret (maj/primo juni). Eller 
evt. i august. KM nævnte, at deltagerantallet formentlig ville blive lavt primo juni. Det blev aftalt at 
punktet skulle tages op på SN-møde i november. Samtidig ville AH/PAØ allerede nu skrive til PEAS 
formand i AAL med heads-up. 
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PAØ informerede om, at CKL og KM havde sidste møde i dag som studenterrepræsentanter. Han gav et 
stort TAK til dem for deres engagement i studienævnsarbejdet. 
 
 
 


